
Protokół nr 57/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 kwietnia 2023 r. w godz. od 16:00 do 17:15 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz zdalnie za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Jacek Niedźwiedzki  

6. Anna Ruszewska  

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta     

3. Grzegorz  Krysa – Zastępca Prezydenta 

4. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

5. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

6. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji – on-line  

7. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki 

8. Joanna Jakubanis – Wydział Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

9. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej i Nadzoru 

Właścicielskiego  

10. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach – on-line  

11. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ w Suwałkach – on-line 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych i  

zaproponował głosowanie dotyczące możliwości uczestnictwa w posiedzeniu Komisji 

zdalnie.   

 

Głosowanie na propozycją: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Członkowie Komisji przyjęli możliwość uczestnictwa w posiedzeniu Komisji zdalnie.   

 

Następnie Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej 

przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. 



Dodał, że jest potrzeba wniesienia dodatkowego punktu pn. „Zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości”. Zaproponował, aby był 

to punkt omawiany jako 12.  

 

Głosowanie na wniesieniem punktu do porządku obrad: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Członkowie Komisji przyjęli dodatkowy punkt do porządku obrad.   

 

Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 56/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 marca 2023 r. 

2. Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca". 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach 

dotyczącej wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na szczepienie przeciw wirusowi 

brodawczaka ludzkiego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

6. Informacja o udzielonych w 2022 r. dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie 

miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza Kościuszki, 24 Sierpnia i rzeką 

Czarną Hańczą w Suwałkach. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego po północnej stronie ulicy Zastawie od nr 26 do nr 44 

w Suwałkach. 

10. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki 

dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 r. 



12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

15. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 56/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 marca 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2  

Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca" 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag i pytań wobec czego Informacja z realizacji Programu 

„Suwalska Karta Mieszkańca" została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach dotyczącej wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na szczepienie przeciw 

wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że jest to korekta uchwały, 

która obowiązuje od wielu lat. Z uwagi na to, że te szczepienia będą teraz realizowane w 

ramach programu rządowego korekta dotyczy daty obowiązywania tego programu do 31 

maja br. Powiedział, że dzięki temu uda się odciążyć budżet miejski z tych wydatków.   

  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach dotyczącej wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na szczepienie przeciw 

wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 



Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że inicjatywa skorygowania 

Cennika opłat wyszła ze strony Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej, które zarządza 

cmentarzem komunalnym. Wyjaśnił, że zmiana w cenniku opłat polega na dodaniu nowej 

pozycji, tj. Opłaty uzupełniającej jednorazowej wnoszonej przy każdym kolejnym 

dochowaniu do istniejącego grobu murowanego rodzinnego lub niszy w kolumbarium w 

wysokości 500 zł.  

 

Jacek Roszkowski powiedział, że cały czas widać zaostrzenie warunków i zwiększanie 

opłat. Zapytał, jak wygląda sytuacja zagospodarowania terenu wokół cmentarza, szczególnie 

od tylnej części, gdzie miejsca również są zagospodarowywane a dojazd jest kiepski.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przyznał, że problem z dojazdem do 

cmentarza był sygnalizowany jakiś czas temu. Wspomniał, że miały tam być pozyskiwane 

grunty i wykupywana część działek, bo droga dojazdowa jest na prywatnych gruntach.  

 

Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ uzupełnił, że sprawa została poruszona ok. 2 lata temu. W 

zeszłym roku wąska droga dojazdowa na końcu cmentarza została przywrócona do pasa 

drogowego. Dodał, że jest to droga bardzo wąska. Wspomniał również, że jest zwyczajowy 

dojazd, który przebiega w sporej części po gruntach prywatnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że do tematu trzeba będzie 

jeszcze wrócić. 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w 

Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że jest to korekta 

obowiązującej uchwały. Dodał, że impulsem do przyspieszenia opracowania tej uchwały 



była kwestia zgłoszona przez Związek Ofiar Obławy Augustowskiej, aby zmniejszyć te 

opłaty, ponieważ były one zbyt wysokie. 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w 

Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja o udzielonych w 2022 r. dotacjach na prace konserwatorskie, 

restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie 

miasta Suwałki. 

– Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków wobec czego Informacja o 

udzielonych w 2022 r. dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie miasta 

Suwałki, została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 



Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza Kościuszki, 24 Sierpnia i rzeką 

Czarną Hańczą w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że to kolejny etap 

zagospodarowywania terenów przy rzece Czarnej Hańczy.  

 

Miasto złożyło projekt do programu Polska-Litwa na park sensoryczny. Jeśli uda się je 

zdobyć wówczas można byłoby ciekawie zagospodarować omawiany teren. 

 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza Kościuszki,  

24 Sierpnia i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego po północnej stronie ulicy Zastawie od nr 26 do nr 

44 w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że plan został przygotowany 

na wniosek jednego z właścicieli nieruchomości, który chce wybudować tam budynek 

mieszkalny a w obecnie obowiązującym planie są budynki mieszkalno-usługowe. Uchwała 

intencyjna w stosownym czasie została podjęta przez Radę Miejską. 

Wytłumaczył, że właściciel nie chce usług a jedynie budynek mieszkalny.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego po północnej stronie ulicy Zastawie  

od nr 26 do nr 44 w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 



Ad pkt. 10 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki 

dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok. 

– Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że wpłynęło kilka uwag, z 

czego Miasto nie podziela dwóch ze strony Rady Działalności Pożytku Publicznego. Jak 

powiedział była propozycja w §17 ust. 3 i 4, aby inaczej wykorzystywać środki finansowe, 

które pozostają. Zaznaczył, że Miasto ma dobre praktyki w tym względzie i chodzi głównie 

o to, żeby realizować konkretne działania inwestycyjne, co jednak różnie wychodzi w 

praktyce.     

Dodał, że budżet obywatelski w Suwałkach rozłożony jest na trzy grupy projektów: 

inwestycje mniejsze, większe i projekty miękkie. Pojawiły się głosy dotyczące 

dysponowaniem środków, które pozostają. Podkreślił, że wypracowane dotychczas 

rozwiązania sprawdzają się. 

Czesław Renkiewicz wspomniał również o tym, że trwają prace nad elektronicznym 

systemem głosowania tak, aby wyeliminować fałszywe głosy. Dodał również, że Miasto 

ma w planach zakup programu, który będzie pozwalał na lepszą obsługę budżetu 

obywatelskiego. Wspomniał również o systemach głosowania, które są stosowane w 

innych miastach.  

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że w §17 ust. 7 pojawiła się 

literówka wymagająca poprawy.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że nie zgadza się z decyzją, bo według niej należy się 

przychylić do propozycji Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. Dodała, że 

SRDPP wypowiada się merytorycznie i warto brać pod uwagę te wnioski i sugestie.  

Następnie zapytała, w jaki sposób zakup telebimu spełnia kryteria dostępności w 

kontekście tego, że już dwukrotnie zakup telebimu był zgłaszany w ramach SBO i projekt 

ten przechodził ocenę formalną.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że kwestia oceny formalnej i 

dopuszczenia do głosowania jest to odrębny temat. Przyznał, że dyskusja na ten temat była 

już wielokrotnie. Jak powiedział, w komisji oceniającej są również radni Rady Miejskiej. 

Nie raz zdarzało się, że projekty przechodziły ocenę formalną a później okazywało się, że 

nie do końca wszystkie kryteria były spełnione. Dodał, że trzeba będzie zwracać 

baczniejszą uwagę na weryfikację.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że rzeczywiście radni uczestniczą w posiedzeniu komisji 

weryfikującej, jednak otrzymują opinię pracowników Urzędu Miejskiego o danym 

projekcie i spełnieniu określonych wymagań. Przywołał przykład niezrealizowanego 

projektu balonu przy SP nr 6, gdzie ocena była pozytywna a dopiero później okazało się, że 

są problemy np. z uzyskaniem pozwolenia od Straży Pożarnej.    

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk zgodził się, że w tym przypadku zabrakło 

starannej weryfikacji i nad tym trzeba popracować.  



 

Sylwester Cimochowski przywołał zapis w punkcie 7. formularza zgłoszeniowego „Zgoda 

zarządzającego terenem, obiektem, na/w którym ma być zlokalizowany projekt lub 

wyposażeniem, które ma zostać wykorzystane przy realizacji projektu.” Powiedział, że 

według niego ta zgoda nie powinna być wymagana, bo czasem może być problem z 

uzyskaniem podpisu.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że grupa mieszkańców, która składa 

projekt powinna wiedzieć o tym, że jest taki zapis i jeśli ktoś chce zrealizować projekt na 

terenie zarządzanym przez np. dyrektora miejskiej jednostki organizacyjnej, to wypadałoby 

poinformować zarządcę danego terenu o planach, które tego terenu dotyczą. Podkreślił, że 

na składanie wniosków jest wystarczająco dużo czasu, więc można uzyskać wymagany 

podpis. Dodał, że jednostki mają również swoje plany i może zdarzyć się tak, że projekt 

mieszkańców będzie z tymi planami np. inwestycyjnymi kolidował. 

 

Sylwester Cimochowski zapytał, w jakich przypadkach mogą być wydane decyzje 

odmowne.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że dyrektor danej jednostki 

musi mieć wiedzę, co chce zrobić grupa mieszkańców, ponieważ np. przy dużych terenach 

zielonych prowadzi się długookresowe działania, plany nasadzeń itp. więc tutaj mogłoby to 

kolidować z planami mieszkańców.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta dodał, że punkt 7. nie był od samego początku, 

ale został wprowadzony po tym, jak okazywało się, że dyrektorzy dowiadywali się, że coś 

będzie realizowane na zarządzanych przez nich terenach.  

Dodał, że według niego zapis jest potrzebny, natomiast jeśli ktoś spotkałby się z odmową, 

to jest instancja odwoławcza i można z niej skorzystać.  

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał czy dyrektorzy jednostek pytają Prezydenta o zgodę, bo – jak 

powiedział – później może pojawić się problem z utrzymaniem danej inwestycji 

zrealizowanej w ramach budżetu obywatelskiego, która jest na terenie miejskiej  jednostki 

organizacyjnej.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że nie ma zapisu o tym, że dyrektorzy 

muszą informować Prezydenta o wyrażeniu zgody na daną inwestycję. Dodał, że najpierw 

jest weryfikacja formalna i to Komisja oceniająca analizuje koszty utrzymania danego 

projektu. Jeżeli koszty okazują się wysokie, wówczas zdaniem Komisji projekt nie 

powinien być realizowany. Dodał, że często są to szacunki, które niekoniecznie mają 

pokrycie w rzeczywistości.  

 

Jacek Roszkowski powiedział, że budżet obywatelski po to jest nazwany obywatelskim, 

aby mieszkańcy z niego korzystali a jeżeli w grę wchodzą działania samorządu, 

samorządowców, Urzędu Miejskiego wtedy te projekty mają zupełnie inny charakter, więc 

tutaj – jak powiedział radny – kłócą się te interesy. Powiedział, że mieszkańcy widzą 

czasem, że nie przebiją się ze swoim wnioskiem, więc go nie składają. 

 



Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że według niego, jeśli wniosek jest 

ciekawy, to uzyska poparcie mieszkańców.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że jakiś czas temu pojawiło się zalecenie Wojewody, aby 

nie dzielić budżetu obywatelskiego na części a podział jest nadal. Jak podkreślił, zrozumiał 

to wtedy tak, że podziału na kategorie nie powinno być w ogóle tak, jak jest w innych 

samorządach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że rzeczywiście była taka uwaga ze 

strony Wojewody i zostało to zgodnie z zaleceniami skorygowane. Obecny podział został 

zaakceptowany. Wyjaśnił, że przyjęte rozwiązanie podziału na kategorie jest pewną 

innowacją na tle innych samorządów i jest to temat do dyskusji w kontekście przyszłych 

budżetów. 

 

Anna Ruszewska powiedziała, że  podział na kategorie to bardzo dobry pomysł, bo dzięki 

temu są realizowane różne projekty a nie np. tylko parkingi. 

 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag oraz wniosków wobec czego Informacja z 

konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w 

sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego 

Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 11  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego  

na 2024 r. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 12  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 



 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wytłumaczyła, że zmiana formularza deklaracji związana 

jest z uruchomieniem serwisu internetowego, który umożliwi mieszkańcom i podmiotom 

gospodarczym komunikację zdalną z Urzędem w zakresie podatków i opłat. System pozwoli 

na złożenie w sposób elektroniczny wszelkich formularzy deklaracji dotyczących podatków, 

ale też na sprawdzenie salda, ewentualnego zadłużenia z tytułu podatków i opłat oraz 

dokonanie opłaty.  

Dodała, że pozostałe formularze są takie same, jak w całej Polsce, natomiast formularz 

dotyczący opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest formularzem lokalnym, 

stąd potrzeba wprowadzenia go poprzez podjęcie uchwały.  

 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego  

na 2024 r. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła i omówiła projekt uchwały. Jak powiedziała 

jest zwiększenie dochodów dotyczy: w zakresie transportu i łączności w kwocie ponad 183 

tys. zł, chodzi o rozliczenie komunikacji miejskiej z gminą Suwałki za 2022 r. Następnie jest 

zwiększenie o 1,5 mln w zakresie dróg publicznych w miastach na prawach powiatu, 

dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w ramach wspierania gmin i powiatów 

(przebudowa ronda ulic Sikorskiego i Bulwarowej), z działalności usługowej jest 

zwiększenie na ponad 59 tys. zł, które dotyczy urealnienia planu z zakresu poboru opłaty za 

czynności geodezyjne i kartograficzne. Następnie powiedziała o urealnieniu planu z tytułu 

opłaty planistycznej w kwocie ponad 108 tys. zł, ponad 52 tys. zł – niewykorzystane środki z 

wydatków niewygasających. Kolejno powiedziała o rozdziale dotyczącym oświaty i 

wychowania, gdzie jest sporo zmian. Jak powiedziała ogólnie są to zwroty z rozliczenia 

projektu „Bądź aktywny, bądź zdrowy” na łączną kwotę ponad 132 tys. zł. Projekt „Poznaj 

Polskę” ponad 20 tys. zł dla techników oraz ponad 90 tys. zł dla szkół podstawowych i 

ponadpodstawowych.  

Zwiększenie dochodów w dziale pomoc społeczna o ogólną kwotę ponad 78 tys. zł w 

ramach realizacji zadań związanych z rewaloryzacją świadczeń. Wśród zmian w zakresie 

dochodów Anna Cyran wymieniła jeszcze w edukacyjnej opiece wychowawczej dotacje z 

budżetu państwa na zasiłki i stypendia szkolne w kwocie 260 tys. zł. W dziale rodzina 



zwiększenie dochodów w kwocie ponad 29 tys. zł z tytułu umieszczenia dziecka z powiatu 

suwalskiego w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej.  

W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększenie dochodów w kwocie 

ponad 22 tys. zł z tytułu rozliczenia z gminami zadań realizowanych przez Miasto w zakresie 

opieki nad zwierzętami; w dziale kultura fizyczna, zwiększenie dochodu o ok. 3 tys. zł z 

tytułu odszkodowania za uszkodzony świetlik w Aquaparku.  

Następnie Anna Cyran – Skarbnik Miasta powiedziała o wydatkach: zwiększenie wydatków 

w dziale transport i łączność – ponad 183 tys. zł – rozliczenie z gminą Suwałki, kwota 3 mln 

zł – wydatki inwestycyjne, przebudowa ronda przy Sikorskiego i Bulwarowej, kwota 1,5 mln 

została przesunięta z  oszczędności na dwóch inwestycjach drogowych. 

Jeśli chodzi o administrację publiczną zwiększenie wydatków o kwotę ponad 44 tys. zł, 65 

tys. zł – rozdysponowanie rezerwy oświatowej na wniosek Prezydenta Miasta przeznaczone 

na wkład własny do dotacji z budżetu państwa, chodzi o wkład własny na stypendia socjalne. 

Następnie powiedziała, że w dziale oświata i wychowanie zmian jest dużo i te ogólne 

zmiany w budżecie oświaty wynikają z dostosowania planu do realnych potrzeb w zakresie 

placówek niepublicznych oraz związane z realizacją programu „Poznaj Polskę”.  

Jeśli chodzi o ochronę zdrowia wystąpiły oszczędności z programu polityki zdrowotnej, z 

czego 70 tys. zostanie przeznaczone na program nauki pływania a 30 tys. zł na potrzeby 

Biblioteki Publicznej w zakresie zakupu książek.  

Polityka społeczna – wydatki na zakupy inwestycyjne związane z pomocą obywatelom 

Ukrainy – prawie 160 tys. zł. Następnie pomoc materialna dla uczniów o charakterze 

socjalnym – 65 tys. zł na stypendia socjalne. Wspomniała również o dotacji z budżetu 

państwa w wysokości 260 tys. zł na stypendia dla uczniów.  

Dodała, że w dziel rodzina również jest wiele zmian a ogólnie dotyczą zmian w planach 

finansowych związane z porozumieniem z powiatem suwalskim na pobyt dzieci z terenu 

powiatu w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej.  

W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększenie o 350 tys. zł na zakup 

sprzętu dla Zarządu Dróg i Zieleni. W dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 2,5 

tys. zł na Festiwal Wigraszek.  

Anna Cyran – Skarbnik Miasta powiedziała, że na chwilę obecną nie ma w planach 

wnoszenia żadnych autopoprawek. Podkreśliła, że w wyniku tych dokonanych zmian w 

budżecie, zmianie ulegnie deficyt budżetowy – zwiększy się o kwotę ok. 44 tys. zł. Źródłem 

pokrycia tego zwiększonego deficytu będą wolne środki z roku 2022 wynikające z realizacji 

projektu Cyfrowa Gmina.   

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  

na 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 



Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta poinformowała, iż projekt obejmuje zmiany wynikające z 

uchwały budżetowej, o której była mowa w poprzednim punkcie oraz zmiany polegające na 

urealnieniu limitu wydatków i limitu zobowiązań przedsięwzięcia pn. Kontynuacja 

zakończenia budowy DW nr 655 w ramach Wschodniej Obwodnicy Suwałk. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 

Wolne wnioski. 

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że jeden z mieszkańców zwrócił się z prośbą o remont 

wjazdu na podwórko przy ul. Kościuszki 71, gdzie mieście się m.in. Powiatowy Urząd 

Pracy.  

Następnie w imieniu jednego z mieszkańców zapytał o umowy dzierżawy nieruchomości od 

ZBM-u, na kim spoczywa obowiązek opłaty podatku od nieruchomości.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wytłumaczyła, że jeżeli dzierżawa następuje od jednostki 

samorządu terytorialnego albo Skarbu Państwa, to obowiązek podatkowy zawsze ciąży na 

najemcy, dzierżawcy, czyli tym posiadaczu zależnym na podstawie umowy. Dodała, że 

trzeba pamiętać o ustawie o podatkach i opłatach lokalnych, która wskazuje obowiązek 

podatnikowi, kiedy należy zgłosić się i złożyć stosowne zeznanie podatkowe, informację 

podatkową w przypadku osób fizycznych i deklarację podatkową w przypadku osób 

prawnych. Następnie wytłumaczyła, na czym polega różnica między tymi zeznaniami. 

Podkreśliła, że mieszkańcy muszą pamiętać, że obowiązek ten wynika z ustawy i mają 14 

dni na zgłoszenie.   

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że radni otrzymali informację w sprawie zamiarów 

inwestora realizującego osiedle Sobola Biel. Jak podkreślił, odpowiedź jest mało konkretna a 

wobec tego zapytał, jakie jest stanowisko Prezydenta w tej sprawie.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że ma podobną opinię jak radny. 

Wspomniał, że jest przygotowany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 



tamtego rejonu miasta, który jest pod potrzeby dewelopera, jednak na razie póki nie ma ze 

strony dewelopera konkretnych działań w zakresie uporządkowania terenów zielonych na 

osiedlu, to nie ma podstaw, aby przedstawiać Radzie Miejskiej plan do uchwalenia.    

 

Jacek Roszkowski zapytał, jak wygląda sytuacja drogi na cmentarz komunalny od końcowej 

części nekropolii. Dopytał również czy teren, który przylega z tyłu do cmentarza jest jego 

częścią i będzie rozbudowany.   

 

Eugeniusz Przybysz – Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej powiedział, że 

PGK zarządza cmentarzem a droga nie jest jego częścią. Pytania o drogi powinny być 

skierowane do Dyrektora ZDiZ. Na pytanie o teren przylegający do cmentarza powiedział, 

że od strony wschodniej od strony omawianej drogi, są to tereny prywatne oddzielone od 

cmentarza wąskim pasem, który w planie zagospodarowania przestrzennego jest 

przeznaczony na ciąg pieszo-jezdny. Dodał, że tereny przeznaczone pod rozbudowę 

cmentarza znajdują się od strony obwodnicy.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że przyjmuje temat do analizy, 

ponieważ cmentarz się rozrasta, Miasto powinno zadbać o dostęp do cmentarza. 

 

Eugeniusz Przybysz – Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej uzupełnił, że są 

zakupione trzy działki przez Miasto, teren jest już ogrodzony, przygotowywany jest układ 

drogowy i w perspektywie 2-3 miesięcy będzie można dokonywać tam pochówków.    

Jeśli chodzi o drogę dodał, że Zarząd Dróg i Zieleni poczynił tam pewne prace w takim 

zakresie, na jaki pozwalają tereny miejskie 

 

Wniosków więcej nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 
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